
Beretning for Hovedstaden Midt, Kreds 4 – torsdag den 20. april 2023 

I 2022 har Hovedstaden Midt, Kreds 4 beskæftiget sig med følgende 

• Vores kerneopgaver som består af: 

o At servicere, informere vores medlemmer og bestyrelser 

o At uddanne vurderingsfolk til vurderingsopgaven i foreningerne 

o Indgå i en dialog om at modernisere beslutninger i Kredsen og Kolonihaveforbundet, hvor 

vi inddrager foreningernes bestyrelser og medlemmerne med det omgivende samfund. 

o Informere bestyrelser og medlemmer om nye beslutninger fra Kolonihaveforbundet 

o Støtte medlemmer og bestyrelser i sager, hvor henvendelsen sker via mail eller ved 

personligt fremmøde i kontortiden. 

• Kredsen har i 2022 forberedt deltagerne på deltagelse i årets kongres i Aalborg 

• Arrangeret rejse til Ålborg for delegerede og ledsagere til årets kongres. 

• Støttet haveforeninger med dialog i kloakspørgsmål 

• Kredsen har afholdt et møde med bestyrelser i Gladsaxe haverne om kloakering. 

• Kredsen har efterfølgende deltaget i et møde med Gladsaxe Kommune om selv samme kloakering 

• Kredsen har afholdt et møde med Herlev Kommune sammen med Islegaard og deres lokalplan, her 

savner Islegaard svar på de sager som er indsendt til kommunen. 

• Kredsen har kontaktet miljøafdelingen i Gladsaxe om separat kloakering mellem regnvand og kloak, 

det mener de ikke er relevant i kolonihaver, når reglen er at haverne skal nedsive regnvand på egen 

grund. 

• Kredsen har undersøgt muligheder om hvordan man kan genanvende regnvand i kolonihaverne, til 

toiletter og vanding af haver. 

• Der er også mulighed for at kigge på et oplæg om hvordan vi bedre sikrer solenergi på husenes tage 

i foreningerne. 

• Kredsen påtænker at udarbejde en grøn profil og noget om bæredygtighed i kolonihaverne, når 

Kolonihaveforbundets Miljøudvalg melder mere ud. 

• Kredsen er som i sidste kongresperiode repræsenteret i Kolonihaveforbundets Forretningsudvalg, 

ved Anne Cameron 

• Kredsen har så også 2 repræsentanter i Kolonihaveforbundets Hovedbestyrelse, det er 

vedtægtsbestemt, at deltagerne i hovedbestyrelsen er kredsen Formand og Næstformand, det er i 

dag Tom Atkins og Anne Cameron. 

• Anne deltager også i Miljøudvalget (er der flere Anne?) og Tom deltager i Købs- og Salgsudvalget, 

samt Andelshaveudvalget. 

• I Miljøudvalget har de udvalgt 3 af de 17 verdensmål. 

• I 2022 er de 4 kredse i Københavnsområdet, der dækker Storområde 1 begyndt at afholde fælles 

møder i ugen op til der afholdes Hovedbestyrelsesmøder, så vi kan skabe sammenhæng og har et 

fælles fodslag i møderne i Hovedbestyrelsen. 

• Møderne i Hovedbestyrelsen afholdes fortrinsvis på Severin i Middelfart. 

• Kredsen har i februar 2023 holdt et møde med kredsens havekonsulent, og mere om tanker og 

ideer fra kredsen vil munde ud i nyhedsbreve og oplæg på det område efter i dag. 

• Havekonsulenten er villig til at komme ud i foreningerne og holder et oplæg for medlemmerne om 

biodiversitet og andet på området. 

• Der har over 2 dage i marts 2023 været afholdt vedligeholdelses kursus for erfarne vurderingsfolk, 

der deltog ca. 55 personer. 



• Kredsen har i 2022 hjulpet Nf. Signalhaverne med vurderinger og salg. 

• I 2022 har vi som altid udsendt materiale om havepræmieordningen, hvor flere har deltaget, og vi 

opfordrer alle til at deltage i 2023, kredsen har udsendt materiale til foreningerne i disse dage. Når 

vi har modtaget det endelige resultat fra havekonsulenter, er der en stor opgave at få udfyldt 

præmiediplomerne, disse underskrevet, samt udleveret de rette præmier til foreningerne. 

• Flere af kredsbestyrelsens medlemmer har i det forgangne år været dirigent i forskellige foreninger. 

De af kredsens bestyrelsesmedlemmer der gerne vil dirigent, har allerede været ude og virke, de vil 

blive tilmeldt et kursus i regi af Kolonihaveforbundet, desværre blev disse afholdt i februar 2023, så 

vi afventer næste vinter, for at der bliver oprettet nye kurser som dirigent. 

• I kredsen har vi også et ankeudvalg for vurderinger, der arbejder når et havemedlem har klaget 

over en vurdering. 

• Kredsen har udsendt et par nyhedsbreve i året med relevant information 

• I 2022 afholdt vi også det årlige julemøde, denne gang med kun ca. 20 tilmeldte. Skal vi fortsætte 

med den tradition? 

• I begyndelsen af 2023 havde vi besøg af SparNord som fortalte om deres ideer og tanker på 

kolonihaveområdet. Kredsen har sendt information ud om dette. 

 

Kredsbestyrelsen 


